
Jegyzőkönyv a 2023.05.04-ei Utánpótlás Bizottsági ülésről 

 

Jelenlévők: Struhács György (elnök), Kliment László, Lakatos Attila, Martin Gábor, Pap Ferenc, Ritter 

Diletta 

Meghívottak: Bácsi Péter, Rögler Gábor (jegyzőkönyvvezető) 

Helyszín: Kozma István Magyar Birkózó Akadémia (1213 Bp., Hollandi út. 8.), 2. emeleti tárgyaló 

Napirendi pontok: 

1. Utánpótlás válogatási elvek kiegészítése 
Előterjesztő: Struhács György 

2. A gyermek birkózógálák indulási feltételei 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

3. Javaslat a Diák II-es korcsoport módosítására 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

4. Egyebek 

 

__________________________________________________________________________________ 

Struhács György az UP bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket, majd feltette szavazásra a 

napirendi pontokat, melyet a bizottság jelenlevő tagjai EGYHANGÚLAG elfogadtak. 

 

1. napirendi pont 

Utánpótlás válogatási elvek kiegészítése 

Struhács György felvetette, hogy gyakori probléma az, hogy a korosztályos Európa-bajnokságok 

befejeztével, az Európa-bajnokságon résztvevő versenyzők nem vesznek részt a világbajnoki 

felkészülésen, ha nem kerültek be a vb a csapatba. Ezen probléma kapcsán javasolta, hogy abban az 

esetben, ha valaki MBSZ költségen vett részt az Európa-bajnokságon és nem vesz részt a 

világbajnokságra történő felkészülés legalább 50%-án, az Eb indulás költsége legyen kiszámlázható az 

egyesülete felé.  

A bizottság ezt a javaslatot egyhangúlag ELFOGADTA. 

 

2. napirendi pont 

A gyermek birkózógálák indulási feltételei 

Bácsi Péter ismertette a gyermek gálák jelenlegi lebonyolítását és felhívta a figyelmet arra, hogy a 

sportorvos nem minden esetben ad versenyezhet, sőt alkalmas pecsétet sem. Javasolta, hogy a 

gyermekgálákon való indulás felétele legyen egy orvosi (akár háziorvosi) igazolás, továbbá egy szülői 

hozzájáruló nyilatkozat – I. számú melléklet – is. 

A bizottság ezt a javaslatot egyhangúlag ELFOGADTA. 

 



3. napirendi pont 

Javaslat a Diák II-es korcsoport módosítására  

Bácsi Péter ismertette Repka Attila javaslatát – II. számú melléklet -, melyet a bizottság tagjai 

előzetesen elektronikusan is megkaptak. A javaslat szerint a Diák II-es korosztályt évjáratokra lebontva 

kellene megrendezni (pl.: Diák A – Diák B), így egy korosztályt egy naptári éven belül született 

versenyzők képeznék. Ebben az esetben a felversenyzés lehetőségét kizárná. Javaslata továbbá azt is 

tartalmazta, hogy a tavasszal megrendezésre kerülő országos bajnokságok nyíltak legyenek, tehát a 

területi versenyek eredményétől függetlenül vehetnének rajta részt a versenyzők. 

Az ősszel megrendezésre kerülő diákolimpiák továbbra is feljutásos rendszerben kerülnének 

megrendezésre.  

Miáltal a Diák II-es korosztályban kétszer annyi verseny kerülne megrendezésre, így az olimpiai 

pontokat a felére csökkentenénk. 

A bizottság ezt a javaslatot egyhangúlag ELFOGADTA. 

 

4. napirendi pont 

Egyebek 

U17-es Eb csapatokkal kapcsolatos észrevételek 

Struhács György hozzáfűzte, hogy továbbra sem javasolja azt, hogy egy versenyző egy évben több 

korosztály világversenyén vegyen részt. 

Bácsi Péter javaslata az év végi Diák II-es kötöttfogású OB kapcsán, felvetette a lehetőségét, hogy 

legyen OB, ne csak országos verseny és az is csak az idősebb korosztályú Diák II-es korosztálynak 

legyen megrendezve. 

 

Budapest, 2023. május 4. 

 

  .............................................................

  

 Struhács György  

 UP bizottság elnöke 

 

 

 

 

 

 

 



 

SZÜLŐI HOZZÁJÁRULÓ NYILATKOZAT 

gyermekgálán való részvételhez 

 

Alulírott (szülő, törvényes képviselő) 

Név:  ...................................................................................  

születési hely, idő:  ............................................................  

anyja neve:  ........................................................................  

lakcíme:  .............................................................................  

mint (gyermek) 

Név:  ...................................................................................  

születési hely, idő:  ............................................................  

anyja neve:  ........................................................................  

lakcíme:  .............................................................................  

törvényes képviselője a jelen nyilatkozattal kifejezetten hozzájárulok, hogy az általam képviselt kiskorú, 

az alábbi gyermekgálán részt vegyen: 

Helyszín és időpont: ………………………………………………………………………………………. 

Ezen nyilatkozattal egyidejűleg kijelentem, hogy gyermekem orvosi vizsgálaton átesett, egyészséges és 

semmilyen általam ismert vagy eltitkolt betegsége nincs.  

 

Kelt:   ...................................................  

 

  .............................................................  

 törvényes képviselő 

 

Előttünk, mint tanúk előtt: 

1.   2. 

 

.................................................   .............................................................  

név   név 

 

.................................................   .............................................................  

lakcím   lakcím 

 

.................................................   .............................................................  

aláírás   aláírás 



A Magyar Birkózók Szövetsége Szakmai Bizottsága részére 

Tárgy: sportágfejlesztési javaslat – Diák II. korosztály tárgyában 

 

Tisztelt Szakmai Bizottság! 

 

Egy szakmai javaslattal fordulok Önökhöz. 

 

A Diák II. korosztály versenyeztetése komoly erőfeszítéseket okoz számos kis és közepes 

nagyságú birkózó klub számára. A költségek nagyságrendekkel növekedtek és a területi 

elosztás megváltoztatása miatt jó néhány egyesület nem, vagy csak kis létszámmal 

képviselteti magát a feljutást biztosító selejtezőkön. 

 

Szélsőséges esetben például Sárospatak selejtezője Orosházán, az országos bajnokság 

Kaposváron kerülhet megrendezésre. Ez olyan anyagi megterhelést ró az egyesületekre, 

hogy inkább már a selejtezőt sem vállalják, így több tehetséges és lelkes gyermek marad le az 

országos megmérettetésről. 

 

Ezek csak az anyagi indokok, de talán egy sokkal nyomósabb érv is szól a változás 

indokoltságára. Semmiképp nem szeretnék tudományos tényekre hivatkozni, de a 

kronológiai és biológiai kor talán itt mutatja a legnagyobb eltérést. Mivel két évjárat 

versenyez együtt, szélsőséges esetben a fejlettségi szintben 3-4 év eltérés is elképzelhető. 

Például, az utolsó éves versenyző januári születése esetén egy első éves decemberben 

születettel már két év különbség biztosan fennáll. De ha belegondolunk, az akceleráció és a 

retardáció még tovább növeli ezt a különbséget. 

 

Ezen tények felsorolása talán rámutat, hogy egy változtatás megfontolandó lenne. A konkrét 

javaslatom: a Diák II. korosztályt évjáratokra lebontva kellene versenyeztetni, a korosztály-

beli szélsőségesen nagy különbségek így kiküszöbölhetők lennének. Az új korosztályok 

elnevezése pedig már másodlagos – lehetne Diák A és Diák B például. 

 

Emellett, ha az országos bajnokságok selejtező nélkül kerülnének kiírásra, minden bizonnyal 

nagyobb induló létszámot érhetnénk el. Nyilván ebben az esetben a felversenyzés 

lehetősége nem lenne adott. 

 

A Diák II. első éves versenyzői esetében, problémát okoz még a sportorvosi engedély kiadási 

rendszere, miszerint a betöltött 10. év számít. A korcsoport szétválasztása esetén így egy 

decemberi rendezésű bajnokság nagyobb versenyzői létszám indulását biztosíthatja. 

Még néhány fontos dolog is előtérbe kerülne ezeken felül, mint a sikerélmény, a motiváció, 

versenyzők és klubok részéről egyaránt. 



 

A fenti, éves bontású korosztályos rendszer a gyermek korosztályokban már megvalósult, és 

sikeresen működik. 

 

Üdvözlettel, 

 Repka Attila 


